
Erhvervsudvalget

Til: Erhvervsministeren

Dato: 19. december 2024

Udvalget udbeder sig ministerens besvarelse af følgende spørgsmål:

ERU alm. del

Spørgsmål 91
Vil ministeren redegøre for, hvorfor regeringen vil placere certificeringsordningen for lea
singbiler under Skatteministeriet, når Finans og Leasing argumenterer for, at de mange 
leasingselskaber allerede er omfattet af licens hos Finanstilsynet qua lov om forbrugslån
svirksomheder (LOV nr. 450 af 24. april 2019)? Ministeren bedes i denne forbindelse 
redegøre for, hvorfor ikke alle tilsyn med leasingselskaber placeres her, når det er i 
Finanstilsynet, at man har kompetencer om leasingselskaber, og jf. Finanstilsynets vejle
dende udtalelse om leasingvirksomhed for pengeinstitutter nr. 9537 af den 22. juni 2023 
desuden har hvidvasktilsyn, som leasingselskaber også er underlagt, og ekspertise om 
kreditværdighedsvurdering. Det sidste henset til at leasingselskaber, der udbyder leasing 
af motorkøretøjer til privatpersoner, er underlagt lovkrav om at foretage en fyldestgørende 
kreditværdighedsvurdering.

Spørgsmålet er stillet efter ønske fra ikkemedlem af udvalget (MFU) Karina Lorentzen 
Dehnhardt (SF).
Svar bedes sendt elektronisk til spørgeren på Karina.Dehnhardt@ft.dk og til lov@ft.dk.

På udvalgets vegne
Louise Elholm
formand
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